
Protokół 

LV Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 28 czerwca 2023 r. 

 

 

 Posiedzenie rozpoczął o godzinie 16:10 Przewodniczący Rady Pan Marek Maciejewski, 

który przywitał przybyłych na Sesję radnych, sołtysów, pracowników gminy oraz 

zaproszonych gości.  

  

W sesji udział wzięli radni: 

Batycka Regina 

Dembska Monika 

Janiak Jędrzej 

Kirkowska Ewa  

Maciejewski Marek 

Maćkowiak Tomasz 

Michałowska Donata 

Rajchelt Jan  

Stachowiak Grzegorz 

Szymczak Łukasz 

Świątczak Krzysztof 

Wilczyk Maria 

Wysz Dorota 

Żołądek Jakub 

 

oraz sołtysi: 

Doba Paweł 

Fludra Jolanta 

Jaroszewska Lucyna 

Karolczak Magdalena 

Książkiewicz Czesław 

Lesiński Henryk 

Lesiński Stanisław 

Nowicki Eugeniusz 

Rutkowska Mirosława 

Tomkowiak Mieczysław 

Walkowiak Jacek 

 

a także: 

Bogdan Kemnitz - Wójt Gminy 

Ewa Iczakowska - Sekretarz Gminy/Zastępca Wójta  

Agata Kaczmarek - Skarbnik Gminy  



Magdalena Sołtysiak - Kierownik Referatu Oświaty 

Marzena Socha - Dyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie 

Andrzej Szymczak - Dyrektor Zespołu Szkół w Tulcach 

Maciej Frąckowiak - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Kleszczewie  

Anna Woźniak-Tyczka - Radca prawny. 

 

 Przewodniczący Rady poinformował, że do podejmowania prawomocnych uchwał 

wymagana jest obecność co najmniej połowy ustawowego składu Rady Gminy i zarządził 

głosowanie obecności radnych. Obecność potwierdziło 14 radnych, co stanowi quorum. 

Przed przystąpieniem do obrad, Pan Przewodniczący zarządził uczczenie pamięci ofiar 

Czerwca 56 r. minutą ciszy. 

Przewodniczący obrad poinformował, że proponowana jest zmiana porządku obrad. 

Pani Sekretarz powiedziała, że do przedstawionego wcześniej porządku obrad 

proponuje się dodanie pod obrady projektu uchwały w punkcie 13a) Podjęcie uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Kleszczewo. 

 

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie zmiany porządku obrad 

W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 

Za przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 

Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

 Zmiana porządku obrad została przyjęta. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie. 

2. Interpelacje radnych. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej Sesji. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji.  

5. Raport o stanie gminy za 2022 r.: 

1) przedstawienie raportu, 

2) debata nad raportem, 

3) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy wotum 

zaufania. 

6. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

2022 r.  

1) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego za 2022 r.  



2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu gminy wraz z informacją o stanie mienia Gminy Kleszczewo za 

2022 r.  

3) rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2022 r. 

4) dyskusja, 

5) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 r. 

7. Absolutorium dla Wójta Gminy Kleszczewo za 2022 r. 

1) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Kleszczewo za 2022 r.  

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2022, 

3) dyskusja, 

4) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Kleszczewo za 2022 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Gminy na II 

półrocze 2023 r.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy na II półrocze 2023 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kleszczewo na lata 2023-2041. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Kleszczewo oraz określenia zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu. 

  13a) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłat za świadczenia udzielane 

przez przedszkola, dla których organem prowadzącym jest Gmina Kleszczewo. 

14. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 

15. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

16. Zapytania i wolne wnioski. 

17. Zakończenie. 

 

Ad. 2 porządku posiedzenia 

 Radni nie zgłosili interpelacji. 

 

Ad. 3 porządku posiedzenia 

 Przewodniczący obrad poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił 

uwag. W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad przyjęciem 

protokołu z LIV Sesji:  

 

W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 

Za przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 

Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 



 Protokół z obrad LIV Sesji został przyjęty. 

 

Ad. 4 porządku posiedzenia  

 Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas LIV Sesji Rady Gminy 

przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 5 porządku posiedzenia  

 Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia – Raport o 

stanie gminy za 2022 r. 

1) przedstawienie raportu 

Pan Wójt powiedział, że raport sporządzono zgodnie z art. 28aa ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym, który mówi, że wójt co roku do dnia 31 maja przedstawia 

radzie gminy raport o stanie gminy. Raport został przekazany radnym oraz zamieszczony na 

stronie internetowej i BIP w dniu 31.05.br.  

Do raportu dołączone zostały wzory dokumentów, z których mogli skorzystać mieszkańcy, 

którzy chcieliby zgłosić swój udział w debacie nad raportem gminy.  

W wyznaczonym terminie tj. do dnia 27.06.2023 r. żaden z mieszkańców nie zgłosił chęci 

udziału w debacie nad raportem gminy. Raport o stanie gminy został szczegółowo 

przedstawiony na posiedzeniu komisji. 

Pan Wójt przedstawił prezentację multimedialną będącą odzwierciedleniem informacji 

zawartych w Raporcie o Stanie Gminy za rok 2022. Prezentacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

2) debata nad raportem 

 Przewodniczący otworzył dyskusję nad Raportem o stanie Gminy 

Radny Jędrzej Janiak spytał Wójta jakie widzi największe wyzwania przed Gminą  

w nadchodzących latach? 

Pan Wójt powiedział, że dużym wyzwaniem dla Gminy, która jest atrakcyjna dla młodych 

ludzi, jest systematyczne zabezpieczanie bieżących potrzeb coraz większej liczby 

mieszkańców. Dużo młodych rodzin osiedla się w gminie, mają oni szczególne potrzeby,  min. 

związane z nieustannym rozwojem infrastruktury związanej z opieką nad dziećmi. Samorząd 

musi starać się zapewnić mieszkańcom odpowiednie warunki do zamieszkania, także osobom, 

które nie zdążyły jeszcze uporządkować kwestii formalnych i ich podatki nie wpływają do 

budżetu Gminy. Dotąd jest to wykonywane głównie w oparciu o środki zewnętrzne, jednak w 

przyszłości będzie ich zapewne coraz mniej. Zdecydowane przyspieszenie rozwoju 

gospodarczego gminy w ostatnich latach stwarza perspektywę zapewnienia dochodów 

własnych odpowiednich do potrzeb rosnącej liczby mieszkańców.  

3) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy wotum 

zaufania 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy wotum zaufania: 

 

 



W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr LV/460/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 6 porządku posiedzenia 

 Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia - 

Zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

za 2022r.  

 

1) Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego za 2022 r. 

Pani Skarbnik przedstawiła wykonanie budżetu gminy za 2022 r. w formie prezentacji 

multimedialnej. Radni wcześniej otrzymali materiały dotyczące wykonania budżetu 

obejmujące: 

● informację opisową dotyczącą wykonania budżetu Gminy; 

● informację liczbową - dane ze sprawozdawczości budżetowej w szczegółowości nie 

mniejszej niż w uchwale budżetowej, w tej części zawarto m.in.: 

○ dochody i wydatki budżetu jednostki samorządu terytorialnego w szczegółowości 

określonej jak w uchwale budżetowej; 

○ dochody i wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej 

○ wykonanie wydatków na programy realizowane w ramach Funduszu Sołeckiego 

○ zmiany w planie wydatków na realizację programów finansowanych z udziałem 

środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3, dokonane w trakcie roku 

budżetowego; 

○ stopień zaawansowania realizacji programów wieloletnich; 

● informację o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej; 

● informację o stanie mienia komunalnego Gminy Kleszczewo. 

Wykonanie budżetu zostało szczegółowo omówione podczas wspólnego posiedzenia Komisji 

Rady Gminy. 

Uchwalony przez Radę Gminy budżet na 2022 r. wg Uchwały Nr XXXVI/300/2021 z dnia 

20.12.2021 r. po zmianach wprowadzonych przez Radę Gminy i Wójta zamyka się kwotami: 

Po stronie dochodów     74 206 249,48zł; 

na plan     75 076 657,84zł 

      tj. 98,84% 

Po stronie wydatków    78 570 688,26zł; 

na plan     84 186 110,93 zł 

      tj. 93,33% 

Deficyt budżetu   -4 364 438,78zł 

 

2) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy wraz z informacją o stanie mienia Gminy 

Kleszczewo za 2022 r. 



Przewodniczący Maciejewski przedstawił Uchwałę Nr SO-14/0954/111/2023 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 17 kwietnia 2023 r.  

w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Kleszczewo za 2022 

r. wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami. 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraża o przedłożonym przez 

Wójta Gminy Kleszczewo sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Kleszczewo za 2022 rok 

wraz z informacją o stanie mienia opinię pozytywną z uwagą w pkt IV. 6 uzasadnienia. 

Przewodniczący poprosił Panią Skarbnik o wyjaśnienie uwagi. 

Pani skarbnik powiedziała, że drobne zastrzeżenie było związane z tym, że po raz pierwszy  

w sprawozdaniu była informacja o kosztach gospodarowania odpadami i proszono o bardziej 

szczegółowe wyjaśnienie. Szczegółowe wyjaśnienia były przekazane do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu. 

 

3) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2022 r. 

Pani Skarbnik przedstawiła informację dotyczącą następujących sprawozdań 

finansowych gminy za 2022 r. Sprawozdania były wcześniej przekazane radnym  

i szczegółowo omawiane podczas posiedzenia Komisji Rady Gminy. 

➢ bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego – Gmina Kleszczewo na 

dzień 31.12.2022 r.  

Środki pieniężne na koniec roku wynosiły 10 464 008,15 zł  

Należności i rozliczenia – 902 483,84 zł, w tym: 

 Należności od budżetów – 898 886,00 zł 

 Pozostałe należności i rozliczenia3 597,84 zł 

Rozliczenia międzyokresowe – 733 129,51 zł 

Łącznie aktywa na koniec roku 12 099 621,50 zł 

 

Zobowiązania na koniec roku 22 441 875,73 zł, w tym: 

Zobowiązania finansowe –22 421 813,15 zł 

Aktywa netto budżetu –-11 707 522,07 zł 

Rozliczenia międzyokresowe – 1 365 267,84 zł 

Łącznie pasywa na koniec roku 12 099 621,50 zł 

➢ bilans jednostki budżetowej lub samorządowego zakładu budżetowego na dzień 

31.12.2022 r. W sprawozdaniu ujęte są dane następujących jednostek: Urzędu Gminy, 

Zespołu Szkół w Kleszczewie, Zespołu Szkół w Tulcach, Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Kleszczewie. 

Aktywa trwałe na koniec roku wyniosły115 550 333,85 zł, w tym: 

wartości niematerialne i prawne –2 870,90 zł,   

rzeczowe aktywa trwałe – 92 120 262,95 zł 

długoterminowe aktywa finansowe – 23 427 200,00 zł 

aktywa obrotowe wyniosły6 259 228,15 zł, w tym: 



       należności krótkoterminowe – 5 537 623,22 zł 

       krótkoterminowe aktywa finansowe – 564 995,09 zł 

Suma aktywów na koniec roku 121 809 562,00 zł 

  

Po stronie pasywów  

Fundusz na koniec roku – 119 520 449,82 zł 

Fundusz jednostki - 95 502 959,98 zł 

Wynik finansowy netto - 24 017 489,84 zł 

zobowiązania i rezerwy na zobowiązania – 2 289 112,18 zł 

Suma pasywów na koniec roku 121 809 562,00 zł 

➢ rachunek zysków i strat jednostki. W sprawozdaniu ujęte są dane następujących jednostek: 

Urzędu Gminy, Zespołu Szkół w Kleszczewie, Zespołu Szkół w Tulcach, Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Kleszczewie. 

Przychody netto z podstawowej działalności operacyjnej– 73 985 934,18 zł 

Koszty działalności operacyjnej –49 402 374,05 zł 

Zysk z działalności podstawowej - 24 583 560,13 zł 

Pozostałe przychody operacyjne – 264 779,59 zł 

Pozostałe koszty operacyjne – 260 399,47 zł 

Przychody finansowe – 905 859,47 zł 

Koszty finansowe – 1 476 309,88 zł 

Zysk netto – 24 017 489,84 zł 

➢ zestawienie zmian funduszu jednostki. W sprawozdaniu ujęte są dane następujących 

jednostek: Urzędu Gminy, Zespołu Szkół w Kleszczewie, Zespołu Szkół w Tulcach, 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczewie. 

Fundusz jednostki na początku okresu   76 116 514,08 zł 

Zwiększenie funduszu     127 863 883,52 zł 

Zmniejszenia funduszu jednostki   108 477 437,62 zł 

Fundusz jednostki na koniec okresu    95 502 959,98 zł 

Wynik finansowy netto za rok bieżący  24 017 489,84 zł 

Fundusz       119 520 449,82 zł 

➢ informacja dodatkowa do sprawozdania finansowego za 2022 rok. – uszczegóławiająca 

poszczególne dane do wcześniej wymienionych sprawozdań finansowych.  

W sprawozdaniu ujęte są dane następujących jednostek: Urzędu Gminy, Zespołu Szkół  

w Kleszczewie, Zespołu Szkół w Tulcach, Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczewie. 

Łączna kwota otrzymanych przez jednostkę gwarancji i poręczeń niewykazanych w bilansie - 

gwarancje (zabezpieczenie należytego wykonania umowy) na wartość 2 849 749,27 zł. 

 



Szczegółowy zakres zmian wartości grup rodzajowych środków trwałych, wartości 

niematerialnych i prawnych: 

       stan na koniec roku obrotowego 

Wartości niematerialne i prawne ogółem (brutto)   97 634,71 zł 

Środki trwałe ogółem      122 379 125,25 zł 

Umorzenie wartości niematerialnych i prawnych ogółem 94 763,81 zł 

Umorzenie środków trwałych ogółem   32 984 466,40 zł 

Wartość gruntów użytkowanych wieczyście wynosi  166 934,19 zł 

Wartość nieamortyzowanych lub nieumarzanych przez jednostkę środków trwałych, 

używanych na podstawie umów najmu, dzierżawy i innych umów, w tym z tytułu umów 

leasingu: 

Grunty - 1 092 000,00 zł 

Maszyny, urządzenia i aparaty specjalistyczne - 25 482,56 zł 

Wartość posiadanych papierów wartościowych, w tym akcji i udziałów oraz dłużnych papierów 

wartościowych. Zmiany dotyczyły Zakładu Komunalnego w Kleszczewie, wzrosłą ilość 

udziałów 

Stan na koniec roku obrotowego: wartość wpisu do KRS – 23 427 200 zł. 

Odpisy aktualizujące wartość należności na koniec roku wyniosły - 714 099,14 zł. 

Zobowiązania długoterminowe pozostałe do spłaty - 21 998 984,40 zł. 

Kwota wypłaconych środków pieniężnych na świadczenia pracownicze - 17 046 592,72 zł 

Koszt wytworzenia środków trwałych w budowie -18 005 777,49 zł 

 

4) Dyskusja 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy  

i sprawozdaniem finansowym.  

Ponieważ sprawozdanie z wykonania budżetu oraz sprawozdania finansowe zostały 

szczegółowo przedstawione na wspólnym posiedzeniu komisji radni nie mieli pytań do 

przedstawionych sprawozdań. 

 

5) Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 r. 

Przewodniczący Maciejewski przedstawił projekt Uchwały Nr LV/461/2023 w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

2022 r., następnie przeszedł do głosowania.  

 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała nr LV/461/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 7 porządku posiedzenia 

 Przewodniczący Maciejewski przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia - 

absolutorium dla Wójta Gminy Kleszczewo za 2022 r. 



1) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi 

Gminy Kleszczewo za 2022 r., 

 Przewodniczący Komisji Pan Jędrzej Janiak, przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej 

z dnia 19 maja 2023 r. wraz z uzasadnieniem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 

2022 r. 

 

2) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku 

Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2022. 

 Przewodniczący Maciejewski przedstawił Uchwałę Nr SO–14/0955/143/2023 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 29 maja 2023 r. w sprawie 

wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kleszczewo w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kleszczewo za rok 2022. 

 Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraża opinię, że 

wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 

rok został należycie uzasadniony. 

3) Dyskusja 

Przewodniczący Maciejewski otworzył dyskusję nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej 

w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy za 2022 r. oraz opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia absolutorium.  

Radni nie mieli żadnych pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 

następnego punktu obrad. 

4) Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta 

Gminy Kleszczewo za 2022 r.  

Pan Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr LV/462/2023 w sprawie absolutorium 

dla Wójta Gminy Kleszczewo za 2022 r., następnie przeszedł do głosowania. 

 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr LV/462/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 8 porządku posiedzenia 

 Projekt Uchwały Nr LV/463/2023 w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady 

Gminy na II półrocze 2023 r. przedstawił Przewodniczący Rady. Plany pracy przedstawiają się 

następująco: 

PLAN PRACY KOMISJI FINANSOWO-GOSPODARCZEJ 

Sierpień 

1. Wizytacja szkół i przedszkoli w związku z nowym rokiem szkolnym 2023/2024 

2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy 



Wrzesień 

1. Działalność Zakładu Komunalnego w 2023 roku, inwestycje, komunikacja, plany 

inwestycyjne 

2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy 

Październik 

1. Realizacja i plany w zakresie inwestycji realizowanych z funduszy własnych i zewnętrznych. 

2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy 

Listopad 

1. Podatki i opłaty lokalne na rok 2024 

2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy 

Grudzień 

1. Omówienie planu budżetu na 2024 r. 

2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy 

PLAN PRACY KOMISJI OŚWIATY, KULTURY I SPORTU 

sierpień 

1. Wizytacja szkół i przedszkoli w związku z nowym rokiem szkolnym 2023/2024 

2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy 

Wrzesień 

1. Działalność Zakładu Komunalnego w 2023 r., inwestycje, komunikacja, plany inwestycyjne 

2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy 

Październik 

1. GOKIS – podsumowanie akcji Lato i plany na rok 2024 

2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy 

Listopad 

1. Podatki i opłaty lokalne na rok 2024 

2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy 

Grudzień 

1. Omówienie planu budżetu na 2024 r. 

2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy 

PLAN PRACY KOMISJI ROLNICTWA I OCHRONY ŚRODOWISKA 

Sierpień 

1. Wizytacja szkół i przedszkoli w związku z nowym rokiem szkolnym 2023/2024 

2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy 

Wrzesień 

1. Działalność Zakładu Komunalnego w 2023 r., inwestycje, komunikacja, plany inwestycyjne 

2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy 

Październik 

1. Wycinki i nasadzenia drzew, pomniki przyrody 

2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy 

Listopad 

1. Podatki i opłaty lokalne na rok 2024 

2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy 



Grudzień 

1. Omówienie planu budżetu na 2024 r. 

2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 

Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr LV/463/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 porządku posiedzenia 

 Projekt Uchwały Nr LV/464/2023 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy na 

II półrocze 2023 r. przedstawił Przewodniczący Rady. Plan pracy przedstawia się następująco: 

Sierpień Działalność Schroniska w Skałowie 

Wrzesień Informacja o zakończonym roku szkolnym oraz przygotowanie szkół do roku 

szkolnego 2023/2024 

Październik Zabytki na terenie Gminy Kleszczewo 

Listopad Podatki i opłaty lokalne na rok 2024 

Grudzień Budżet Gminy na rok 2024 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 

Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr LV/464/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr LV/465/2023 w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania 

kandydatów na ławników przedstawiła pani Sekretarz. Projekt Uchwały był szczegółowo 

omawiany podczas posiedzeń komisji. Pani Sekretarz powiedziała, że zadaniem Zespołu, 

będzie przygotowanie i przedstawienie Radzie Gminy Kleszczewo na sesji, przed 

przystąpieniem do wyborów ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024 - 2027, 

opinii o zgłoszonych kandydatach, w szczególności w zakresie spełnienia przez nich wymogów 

określonych w ustawie Prawo o ustroju sądów powszechnych. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 

Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 14 radnych. 



Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr LV/465/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11 porządku posiedzenia 

 Projekt Uchwały Nr LV/466/2023 w sprawie uchwały budżetowej na 2023 r. 

przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt Uchwały był szczegółowo omawiany podczas posiedzenia 

komisji. Po wprowadzonych zmianach dochody zmniejsza się o kwotę 3 359 109,08 zł,  

łączna kwota dochodów budżetu na 2023 r. wyniesie  87 266 532,41 zł, 

    z tego: 

1) dochody bieżące w kwocie        58 141 310,26 zł 

2) dochody majątkowe w kwocie  29 125 222,15 zł 

Zwiększa się kwota dotacji celowych na realizację zadań wykonywanych w drodze umów lub 

porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego do kwoty 388 153,43 zł 

Wydatki zmniejsza się o 2 778 190,73 zł, łączna kwota wydatków wyniesie 100 446 446,98 zł, 

w tym 

1)  wydatki bieżące w kwocie       62 032 543,65 zł,  

2)  wydatki majątkowe w kwocie  38 413 903,33 zł,  

Deficyt po zmianie wyniesie 13 179 914,57 zł. 

Przychody budżetu po zmianie wyniosą 15 265 529,45 zł 

Dotacje udzielane z budżetu gminy: 

1) dotacje dla jednostek sektora finansów publicznych              7 967 046,48 zł 

2) dotacje dla jednostek spoza sektora finansów publicznych  10 136 539,00 zł   

Określa się limit zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek oraz emitowanych 

papierów wartościowych w wysokości  11 000 000,00 zł, w tym na:  

1) pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu w kwocie  

3 000 000,00 zł, 

2) finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy w kwocie 8 000 000,00 zł.” 

 

§ 8 pkt 1 uchwały budżetowej otrzymuje brzmienie: 

„Wójt ma upoważnienie do zaciągania kredytów i pożyczek oraz emisji papierów 

wartościowych: 

- na pokrycie występującego w ciągu roku budżetowego przejściowego deficytu budżetu do 

wysokości  3 000 000,00 zł, 

- o których mowa w art. 89 ust. 1 pkt 2 ustawy o finansach publicznych, na sfinansowanie 

planowanego deficytu budżetu do wysokości 8 000 000,00 zł,” 

 

Pani Skarbnik omówiła szczegółowe zmiany wprowadzone po posiedzeniu komisji. 

 

Po stronie dochodów: 

Dz. 600 Transport i łączność 



- rozdział 60004 zwiększono środki o 27 363,31 zł z tytułu dotacji z Powiatu Średzkiego  

i Gminy Kostrzyn na transport zbiorowy 

Dz. 758 Różne rozliczenia 

- rozdział 75814 wprowadzono niewykorzystane środki z rozliczenia wydatków 

niewygasających roku 2022 w wysokości 15.744,00 zł 

Dz. 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

- rozdział 90026 wprowadzono środki w wysokości 25 000,00 zł z Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na usuwanie odpadów z folii rolniczych, siatki  

i sznurka do zwijania balotów, opakowań po nawozach i typu Big Bag. 

 

Po stronie wydatków:  

Dz. 600 Transport i łączność 

- rozdział 60016  wprowadzono środki w wysokości 160 000,00 zł na zadanie pn.: „Budowa 

drogi gminnej wraz z elementami poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego, odcinek od drogi 

wojewódzkiej nr 434 w kierunku miejscowości Bylin”, zwiększono środki o 200 000,00 zł na 

zadanie pn.: „Budowa drogi wraz z chodnikami oraz zjazdami - ul. Lawendowa w miejscowości 

Gowarzewo” 

Dz. 801 Oświata i wychowanie  

- rozdział 80101, 80104 zwiększono plan o 200 000,00 zł na prace remontowe w szkołach  

oraz przesunięto środki na wniosek Dyrektorów Szkół  

Dz. 851 Ochrona zdrowia Dz. 852 Pomoc Społeczna, Dz. 855 Rodzina 

- rozdział 85516 wprowadzono środki w wysokości 15 744,00 zł na zadanie pn.: „Budowa 

Żłobka w Tulcach” 

Dz. 926 Kultura fizyczna 

- rozdział 92601, 92695 zwiększono wydatki na realizację projektów pn. „Tulce siatkówką 

stoją” oraz „Strefa malucha w Ziminie” w ramach XIII edycji konkursu „Pięknieje 

wielkopolska wieś”, zmniejszono wydatki o 5 057 000,00 zł na zadanie pn. „Kompleksowa 

termomodernizacja przyszkolnej Hali Widowiskowo-Sportowej oraz modernizacja kotłowni  

w budynku Zespołu Szkół w Kleszczewie”, zwiększono środki o 300 000,00 zł na zadanie pn.: 

„Budowa budynku szatniowo-sanitarnego przy stadionie gminnym w Kleszczewie” 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 

Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr LV/466/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 12 porządku posiedzenia 

 Projekt Uchwały Nr LV/467/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

na lata 2023-2041 przedstawiła Pani Skarbnik. 

Zgodnie ze zmianami w budżecie 



1) Dochody ogółem zmniejszono o 3 359 109,08 zł, z czego dochody bieżące zwiększono  

o 162 146,92 zł, a dochody majątkowe zmniejszono o 3 521 256,00 zł. 

2) Wydatki ogółem zmniejszono o 2 778 190,73 zł, z czego wydatki bieżące zwiększono  

o 788 065,27 zł, a wydatki majątkowe zmniejszono o 3 566 256,00 zł. 

3) Wynik budżetu jest deficytowy i po zmianach wynosi -13 179 914,57 zł. 

 

Przychody zwiększono o 580 918,35 zł, w tym przychody z tytułu kredytów, pożyczek lub 

emisji papierów wartościowych zwiększono o 2 000 000,00 zł. 

Rozchody nie uległy zmianie. 

Do załącznika nr 2 dodano następujące przedsięwzięcia: 

1. Budowa drogi gminnej wraz z elementami poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego, 

odcinek od drogi wojewódzkiej nr 434 w kierunku miejscowości Bylin (PROW) kwota 

3 450 000,00 zł; 

2. Sporządzenie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego i zmiany miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Kleszczewo /umowy z 2023 r./ kwota 150 000,00 zł. 

Dokonano zmian w zakresie następujących przedsięwzięć: 

1. Program "Czyste powietrze" realizacja na podstawie porozumienia z WFOŚIGW; 

2. Budowa oświetlenia drogowego na terenie gminy. 

 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 

Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr LV/467/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 13 porządku posiedzenia 

 Projekt Uchwały Nr LV/468/2023 w sprawie emisji obligacji Gminy Kleszczewo oraz 

określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu omówiła Pani Skarbnik. 

Gmina Kleszczewo wyemituje obligacje na łączną kwotę 8.000.000,00 zł w łącznej 

liczbie 8.000 sztuk o wartości nominalnej 1.000,00 zł każda.  

Emisja obligacji nastąpi poprzez propozycję nabycia skierowaną do jednego adresata. 

Obligacje będą obligacjami na okaziciela. Obligacje nie będą zabezpieczone. 

Emisja ma na celu pokrycie planowanego deficytu budżetu. 

Cena emisyjna jednej obligacji będzie równa wartości nominalnej. 

Wydatki związane z przeprowadzeniem emisji zostaną pokryte z dochodów własnych Gminy 

Kleszczewo. Dopuszcza się możliwość nieskorzystania z emisji niektórych serii obligacji. 

Wykup obligacji  nastąpi od roku 2030. Obligacje zostaną wykupione według wartości 

nominalnej. Dopuszcza się możliwość nabycia przez Emitenta obligacji przed terminem 

wykupu w celu ich umorzenia. 



Wydatki związane z wypłatą oprocentowania zostaną pokryte z dochodów własnych 

Gminy Kleszczewo. Rozchody związane z wykupem obligacji zostaną pokryte z dochodów 

własnych lub przychodów Gminy Kleszczewo. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 

Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr LV/468/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 13a porządku posiedzenia 

 Projekt Uchwały Nr LV/469/2023 zmieniającej uchwałę w sprawie opłat za świadczenia 

udzielane przez przedszkola, dla których organem prowadzącym jest Gmina Kleszczewo 

Przedstawiła Pani Magdalena Sołtysiak. Pani Kierownik powiedziała, że na poprzedniej Sesji 

była podejmowana Uchwała o takim samym tytule jednak 21 czerwca  br. Wojewoda przekazał 

informację o wszczęciu postępowania w sprawie nieważności uchwały w związku  

z naruszeniem art. 52 ustawy o finasowaniu zadań oświatowych. W Uchwale brakowało 

dokładnego sformułowania, które jest zawarte w ustawie: „rozpoczętą godzinę faktycznego 

pobytu dziecka w przedszkolu” oraz „w przedszkolu poza czas przekraczający bezpłatny 

wymiar zajęć”. 

Prawidłowy zapis powinien brzmieć: 

„Wysokość opłaty za każdą rozpoczętą godzinę faktycznego pobytu dziecka objętego 

wychowaniem przedszkolnym, do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym 

kończy 6 lat, w przedszkolu poza czas przekraczający bezpłatny wymiar zajęć, o którym mowa 

w § 2, wynosi 1,30 zł”. 

Traci moc uchwała nr LIV/455/2023 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 31 maja 2023 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Kleszczewo. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 

Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr LV/469/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 14 porządku posiedzenia 

 Radna Monika Dembska powiedziała, że tematem wspólnego posiedzenia komisji było 

omówienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2022 r oraz sprawy bieżące 

wynikające z działalności Gminy. 



 

Ad. 15 porządku posiedzenia 

WYDARZENIA 

5 czerwca – spotkanie przedstawicieli gmin, właścicieli spółek obsługujących połączenia 

autobusowe, z v-ce prezydentem Poznania. Tematem uzgodnienie dalszych działań związanych 

z porozumieniem transportowym. 

5 czerwca – Wójt i Przewodniczący Rady wzięli udział w obchodach Jubileuszu 25-lecia 

Samorządu Województwa 

17 czerwca – rajd rowerowy zorganizowany przez sołectwo Tulce 

21 czerwca – odbyło się Zgromadzenie Związku Międzygminnego Schronisko poświęcone 

udzieleniu absolutorium Zarządowi /w którym p. Wójt nie mógł uczestniczyć/. Wójt 

poinformował, że w dalszym ciągu trwają działania tej samej, niewielkiej grupy osób 

skierowane przeciwko „Schronisku”. Odbyły się kolejne kontrole wskutek kierowanych 

donosów,  w tym przeprowadzone przez prokuraturę oraz Wojewódzkiego Lekarza 

Weterynarii. Za każdym razem kontrole kończą się brakiem uwag do prowadzonej działalności. 

Prawdopodobnie Schronisko podejmie kroki prawne przeciwko osobom, które próbują swoimi 

działaniami zaszkodzić placówce. 

21 czerwca – Rada Nadzorcza i Zgromadzenie Wspólników gminnej spółki komunalnej - ocena 

wyników pracy spółki pozytywna. Ryszard Pomin został powołany na funkcję prezesa spółki 

na kolejną kadencję.  

22 czerwca – odbyło się spotkanie z rodzicami dzieci zapisanych do przedszkola  

w Kleszczewie – informacja o opóźnieniu otwarcia nowego budynku. Termin zakończenia 

budowy został przedłużony do końca roku. 

23 czerwca – zakończenie roku szkolnego w szkołach. Wręczenie nagród najlepszym 

absolwentom szkół. 

26 czerwca – podpisanie w UM umowy na budowę drogi do Bylina (od dr. nr 434 – 1 km) 

 

INWESTYCJE I REMONTY 

Nowe inwestycje: 

- 30 V ogłoszony przetarg na rozbudowę zaplecza sportowego przy stadionie w Kleszczewie – 

dotacja z Urzędu Marszałkowskiego w wysokości 130.000 zł. Koszt budowy 330.000 zł.  

Wpłynęła jedna oferta 747.840 zł, która przekracza zabezpieczone przez Gminę środki. 

Przystępujemy do procedury negocjacji. 

- ogłoszony przetarg na budowę trybun na stadionie – termin otwarcia ofert - 7 lipca br. 

- ogłoszony przetarg na budowę III etapu ul. Lawendowej, otwarcie ofert - 10 lipca br. 



- do 28.06 br. był termin składania ofert na budowę boiska do siatkówki w Tulcach w ramach 

programu „Pięknieje wielkopolska wieś”  – wpłynęły 2 oferty. 

- wyłoniony jest wykonawca budowy placu zabaw w Ziminie w ramach programu „Pięknieje 

wielkopolska wieś” - firma Foresto. Termin wykonania do końca października.  

 

- przebudowa drogi Krzyżowniki-Komorniki – trwają formalności związane z wejściem na 

budowę – dokonaliśmy zgłoszenia zamiaru zamiennego zakresu robót. Wykonawca oczekuje 

na zatwierdzenie organizacji ruchu na czas budowy. 

- przebudowa drogi powiatowej w Komornikach – otrzymaliśmy pozwolenie na budowę, 

pracownik odebrał je osobiście w dniu dzisiejszym.  

Inwestycje w toku: 

- termomodernizacja budynku Gminnego Centrum Tradycji i Szkoleń OSP. Wysokie 

zaawansowanie prac.   

- budowa kanalizacji Komorniki – Gowarzewo – inwestycja w trakcie realizacji, bardzo 

dobre tempo prac.  

- rewitalizacja parku w Komornikach –  wykonywane zagospodarowanie terenu, budowa 

ścieżek. Przygotowania do oczyszczenia stawów. 

- budowa przedszkola w Kleszczewie – część dwukondygnacyjna przykryta dachem. 

Zamontowana część okien, wykonywane są prace na elewacjach. Trwa sprawdzanie 

dokumentacji pod kątem braków i błędów. Termin został wydłużony do końca roku.  

- ścieżka rowerowa Kleszczewo-Nagradowice – zaprojektuj i wybuduj – końcowy odbiór 

robót 30 czerwca br.  

 

Inwestycja Powiatu Poznańskiego 

- budowa ścieżki rowerowej Poznań Tulce – inwestycja Powiatu Poznańskiego – prace trwają 

na całym zakresie inwestycji 

- zbiornik retencyjny Tulce – inwestor Wody Polskie – budowa w toku. 

 

W związku z kończącymi się terminami obowiązywania umów były ogłoszone konkursy na 

dyrektorów Zespołów Szkół.  

Na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół w Tulcach została złożona jedna oferta przez 

dotychczasowego dyrektora Pana Andrzeja Szymczaka. 21 czerwca br. Komisja jednogłośnie 

zaaprobowała kandydaturę. 

W odpowiedzi na ogłoszenie o konkursie nie zgłosił się kandydat na dyrektora Zespołu Szkół 

w Kleszczewie. Do 30 czerwca br. mogą być składane oferty w odpowiedzi na informację 

Wójta o poszukiwaniu kandydata.  

 



Gmina otrzymała dofinansowanie od Wojewody Wielkopolskiego na wykonanie nagrobka  na 

cmentarzu w Kleszczewie, dla 2 Polaków rozstrzelanych w roku 1945 w Gowarzewie 

(istniejący jest już w bardzo złym stanie). 

 

Jest ostateczna decyzja o umiejscowieniu na terenie gminy Kleszczewo podstacji pogotowia 

ratunkowego. Na początek w Nagradowicach, miejsce po aptece, docelowo będzie 

przygotowane miejsce w Kleszczewie, przy strażnicy OSP. Będziemy dążyć do tego aby apteka 

pozostałą apteką. 

Jeżeli nic się nie wydarzy to podstacja będzie funkcjonować już od 1 lipca br. 

 

Pan Wójt zaprosił na „Dni Gminy Kleszczewo”,  które odbędą się w dn. 30.06 - 01.07.2023 r., 

przygotowano wiele atrakcji, muzyczną gwiazdą będzie zespół DeMono. 

 

Pan Wójt przedstawił zaproszenie, przesłane przez Marszałka Krzysztofa Grabowskiego, na 

wydarzenie podpisania umów w ramach Konkursu „Pięknieje Wielkopolska Wieś”, dla osób 

podpisujących umowę, a także dla sołtysów i członków rad sołeckich, radnych z miejscowości, 

które otrzymały dofinansowanie. 

 

Ad. 16 porządku posiedzenia 

Radna Dorota Wysz zabrała głos w sprawie kursów autobusów nocnych, które miały 

być kontynuowane w okresie letnim, także w tym roku, a dowiaduje się że nie będzie tych 

kursów. Radna zapytała, czy kursy mogłyby być jednak uruchomione na 2 miesiące wakacji na 

weekendy ? 

Pan Wójt powiedział, że skoro jest taki wniosek radnych, to nie powinno być problemów  

z ZTM aby taką linię uruchomić. 

 Radny Jan Rajchelt spytał, która droga do Bylina będzie wykonywana oraz czy prawdą 

jest, że do czasu zakończenia budowy nowego przedszkola, obecne przedszkole zostanie 

przeniesione do kontenerów ?  

Pan Wójt odpowiedział, że do Bylina będzie wykonany kilometrowy odcinek od stacji 

benzynowej. 

W kwestii przedszkola rozważane były różne warianty. Udało się w porozumieniu z dyrekcją 

szkoły wypracować taką opcję, że wszystkie dzieci pomieszczą się w budynku szkoły. 

Inwestor budujący przedszkole w Tulcach deklaruje, że obiekt będzie gotowy na dzień  

1 września br., rodzice mogą zapisać dzieci do tego przedszkola.  

Rodzice, którzy zdecydują się zapisać dzieci do przedszkola publicznego w Tulcach, a będą 

chcieli później przenieść dzieci do Kleszczewa, otrzymali gwarancję od Wójta, że miejsca dla 

nich będą zarezerwowane. 

 Radny Jędrzej Janiak spytał jakie jest stanowisko Gminy w kwestii wycinki drzew przy 

inwestycjach, np. przy budowie ścieżek rowerowych ? Mieszkańcy Szewc dopytywali o drzewa 

przeznaczone do wycinki na drodze do Szewc. 

Pan Wójt powiedział, że przy każdej inwestycji dąży się do tego aby unikać wycinki drzew, 

jednakże pasy drogowe mają określoną szerokość i czasem takie działania są konieczne. 



 Radna Ewa Kirkowska spytała na jakiej zasadzie będzie funkcjonowało Gminne 

Centrum Tradycji i Szkoleń OSP w Kleszczewie, czy będą z niego korzystały wszystkie OSP 

z terenu gminy oraz poprosiła o więcej informacji na temat wyboru dyrektora do szkoły  

w Kleszczewie. 

Pan Wójt powiedział, że Centrum Tradycji i Szkoleń OSP już działa. Gospodarzem tego 

miejsca jest OSP Kleszczewo. Ideą tego miejsca jest aby służyło ono wszystkim strażakom z 

terenu gminy. 

W sprawie kandydatów na dyrektora Pan Wójt nie chciał na tym etapie się wypowiadać, jest 

jeszcze czas do końca tygodnia, są kandydaci i nie powinno być problemu z obsadzeniem tego 

stanowiska. 

 

Sołtys Jolanta Fludra poprosiła, aby w związku z kursowaniem linii nocnej uruchomić także 

nocną linię 488, tak aby wszyscy mieszkańcy gminy mogli z niej korzystać. Kurs linii nocnej 

kończy się w Kleszczewie i pasażerowie nie mają się do czego przesiąść aby jechać dalej. 

 

Ad. 17 porządku posiedzenia 

W związku z brakiem dalszych pytań i wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący 

podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 19:45. 

 

 

              Za zgodność z przebiegiem obrad 

 

Protokołowała      Przewodniczący Rady Gminy 

Agata Zdobylak             Marek Maciejewski 

 


